

## [Text]

and other packaging materials, trucking and transportation firms, warehouse and cold storage facilities, to name but a few.

Over the past years, we have made representations to Government, designed to guide this industry in its growing years and allow it to continue to grow in Canada. To date no firm policy in respect to imported product which threatens our continued existence and growth has been established on a long-term basis. Millions of dollars are invested in the various types of facilities necessary to carry on this industry at its various levels from production on down to final marketing and there is an equal number of man-years devoted to the production and marketing of the best dollar food value in any retailer's showcase.

Those of us involved at any level of this industry feel it is worth being protected. The question which arises in our minds after such long delay in arriving at any long term guidelines for the industry is, "does the government also feel that this industry should survive?"

Thank you, Mr. Chairman.

**The Chairman:** Thank you, Mr. Pratt. I am sure that the Committee is happy to have your brief and I am sure that your producer members present are proud of the brief that you have presented. I want to recognize Mr. Morgan who presents the British Columbia egg producers.

**Mr. E. Morgan (Executive Secretary, British Columbia Egg Marketing Board):** Thank you, Mr. Chairman. Gentlemen, first of all we have to apologize on behalf of B.C. egg producers for the terrible weather we are now having; I hope it is better farther in the interior.

Gentlemen, we wish to bring to your notice that the egg industry in British Columbia reflects, and is an extension of, the slumps and booms which form the economic pattern of the egg industry on the North American Continent. We ask you to note particularly that prior to the introduction and working of our Egg Marketing Board, which is completely producer-controlled and operated, the British Columbia egg industry and the British Columbia egg consumers were all subject to the manipulations of egg supply and price which beset, and still beset, the remainder of this continent.

## [Interpretation]

et associées comme la fabrication de boîtes et d'autres moyens d'emballage, les sociétés de camionnage et de transport, les installations d'entreposage et de réfrigération, pour n'en nommer que quelques-uns.

Au cours des dernières années, nous avons fait des recommandations au gouvernement dans le but de guider cette industrie dans ses années de formation et lui permettre de progresser au Canada. Jusqu'à maintenant, aucune ligne de conduite n'a été établie à long terme à l'égard du produit importé qui menace notre existence et notre croissance. Des millions de dollars sont investis dans les différents types d'installations nécessaires pour maintenir l'industrie, aux différents niveaux de la production jusqu'à la commercialisation. Il y a un nombre égal d'années-hommes consacrées à la production et à la mise en marché des aliments les plus chers sur les étalages d'un détaillant.

Ceux qui parmi nous s'intéressent à cette industrie, estiment qu'elle devrait être protégée. Nous nous demandons après un tel retard pour arriver à des lignes de conduite à long terme, si le gouvernement partage le même avis que nous. Je vous remercie, monsieur le président.

**Le président:** Merci, monsieur Pratt. Je suis sûr que le Comité est heureux d'avoir reçu votre mémoire. Je crois aussi que vos producteurs sont très fiers de votre mémoire. J'aimerais maintenant céder la parole à monsieur Morgan qui représente les producteurs d'œufs de la Colombie-Britannique.

**M. E. Morgan (secrétaire exécutif du British Columbia Egg Marketing Board):** Merci, monsieur le président. Tout d'abord il faut que nous nous excusions au nom de l'industrie des œufs de la Colombie-Britannique pour le mauvais temps qui prévaut en ce moment; j'espère qu'il sera plus clément lorsque vous irez plus loin à l'intérieur.

Messieurs, nous voudrions vous informer que l'industrie des œufs en Colombie-Britannique reflète et constitue un prolongement des hauts et des bas de l'image économique de l'industrie des œufs sur le continent nord-américain. Veuillez surtout prendre note qu'avant l'institution et la mise en œuvre de l'Office de commercialisation des œufs qui est entièrement contrôlé et exploité par les producteurs, l'industrie ainsi que les consommateurs des œufs en Colombie-Britannique étaient tous sujet aux fluctuations de l'approvisionnement et des prix des œufs qui bouleversaient et ne cessent de bouleverser le reste de ce continent.